
Generalforsamling, afholdt d. 28. august 2021 hos Anne & Jens: 
 
1. Valg af dirigent:  Svend Erik Jensen, nr. 52 blev valgt. 

Dirigenten konstaterer, at alle formalia vedrørende afholdes af generalforsamlingen 
er overholdt. Dagsordenen oplæses med enkelte rettelser og generalforsamlingen 
kunne igangsættes. 
 

2. Valg af referent:  Susanne Windum, nr. 54 blev valgt. 
 

3. Bestyrelsens beretning v/Jens Højlund og Michael Mondrup:  Formanden minder os 
om hvorfor Rastestedet hedder, som det gør. Man skal nyde stedet og holde fri. 
Reglerne og vedtægter for stedet læses op. Disse vedhæftes som digitalt bilag med 
mødets referat.  
Michael Mondrup, som har overtaget arbejdet med hjemmesiden efter Gitte 
Vasegaards ønske om at stoppe, er ved at opdaterer foreningens hjemmeside. Her 
findes div. regler og vedtægter for Rastestedet. De bliver listet op i menuen til 
venstre. 
”Dejret strands Hjemmeside” er lidt mere seriøs end Rastestedets Facebook side, 
som er mere beregnet til sjove indslag og billeder. 
Michael viser dernæst et papir med billede og en optegning omkring regler for 
bevoksning i skel ud til vejene. Bevoksningen skal klippes fri til minimum 5 meter i 
højden. 
(Blot en venlig reminder, og en opfordring til at man selv vurderer de træer og 
buske man har på sin grund). 
Dette er af hensyn til skraldebiler og fragtmænds vogne, som ellers kan få 
beskadiget deres biler. 
For at blive oprettet som bruger på hjemmesiden, skal man selv anmode om 
oprettelse med brugernavn/password, og derefter vil Michael åbne op til hjemme-
siden for Rastestedets grundejere, så alle kan få adgang og mulighed for at læse 
referater mv. 
På hjemmesiden kan der bla. også findes nyttige adresser, invitationer til fælles 
aktiviteter, indbydelse til fælles opgaver som vedligeholdelses af vej osv. 
Michael vil oplyse hvornår hjemmesiden er klar til oprettelse af medlemmer. 
Den vil virke på alle platforme, så alle kan bruge den.  
Jens fortsætter herefter med bestyrelsens beretning. 
Mange nye er kommet til: Marianne Ewald og Claus G. Jensen har købt Nr. 10, 
Michael og Rose-Marie nr. 16, Sonja Mikkelsen og Jan S. Kirkegaard nr. 30, Anette 
og Mogens Thomsen nr. 42 og Lene og Mogens Møller nr. 64. 
Alle bydes varmt og hjerteligt velkommen. 
Rastestedet har et stærkt fællesskab, som inkluderer mange bedrifter. 
Grundet Corona har bestyrelsens møder være sparsomme. Dette bliver ændret nu, 
da Corona restriktioner ikke længere spiller ind. 
 
Gitte Vasegaard nr. 48 takkes for lang og tro tjeneste med hjemmesiden. 
Carsten Nielsen nr. 24 har ydet en utrolig stor indsats både ved klip af hyben, og 
reparation at bænk på strand, tusind tak til Carsten for den store indsats. 



 
Frivillige indsatser kommer mere i fokus på bagsiden af Corona, så alle får mulighed 
for at bidrage til f.eks., vedligeholdelse af strandeng osv. 
 
Svend Erik nr. 52 fremlægger et indlæg ang. bål afbrænding: 
Årligt har der fra foreningens start været 4 – 6 afbrændinger af grene og kvas på 
den dertil indrettede bålplads ved vandet ca. 4-6 gange for at bålet ikke skulle blive 
for stort. 
Svend Erik anmoder bestyrelsen om at eftertænke om det nuværende forbud skal 
opretholdes? Svend Erik vil gerne igen stå for afbrændingen hvis den genoptages. 
Beredskabsstyrelsens hjemmeside skriver at det ER tilladt at afbrænde på særlig 
indrettede bålpladser, hvilket Svend Erik mener Rastestedets bålplads er. Samtlige 
regler for vindretning, evt. gener af naboer og stadig overvågning af afbrændingen. 
Alle listede regler er altid blevet overholdt. 
 
Jane nr. 32 ønsker ordet: Hun syntes det er dejligt, at der ikke brændes af, da grene 
og kviste kan bruges i brændeovne, og miljø derved i fokus. Jane foreslår at man 
komposterer på strandengen. 
Flemming nr. 50 vil vide hvem der har loven på sin side, er det Syddjurs Kommune 
eller Beredskabsstyrelsen? 
Bestyrelsen undersøger sagen, og vender retur, men understreger, at vi selvfølgelig 
skal sikre, at vi ikke får en bøde for afbrænding. 
Den enkelte bestemmer selv hvad man ønsker: Kompostering eller afbrænding, 
men bestyrelsen minder os om at kompost lagt på strandengen gøder og 
fremelsker brændenælder.  
 
Gitte nr. 6 påpeger at forurening er den samme uanset hvor kvasen kommer hen, 
så det er lettere at afbrænde her end at skulle transportere det væk til 
genbrugspladsen. 
 
Kaj nr. 60 indskyder at ikke alle har en trailer, og opfordre bestyrelsen til at søge om 
at få lov til at brænde af. 
 
Jan nr. 4 oplyser at de som ikke har en trailer, kan låne hos dem. 
 
Bestyrelsens beretning blev vedtaget i fuld enighed. 

 
4. Forelæggelse af det reviderede regnskab v/Charlotte nr. 28: 

Nordeas gebyr er steget meget, fra 300kr til 1000kr./årligt 
Vand til køer på engen doneres igen i år af Dorte og Knud i nr. 40. (vi takker for 
donationen) 
 
Ang. beløb til snerydning er det stadig obligatorisk på 1600kr. fra foreningen, og et 
frivilligt beløb på 200kr pr. grundejer. 
 



Regnskabet blev vedtaget i fuld enighed. 
 

5. Forslag fra bestyrelsen, herunder fastlæggelse af kontingent: 
Bestyrelsen fremsætter 2 forslag: 1: Store klippe-ned-dage og yderligere 2 
arbejdsdage på engen, d. 28. november og d. 2. april 2022 begge dage fra 10:00 – 
12:00 og nu her på søndag d. 5. september ligeledes fra 10:00 – 12:00 
2: Navnelisten ”Hvem bor på Rastestedet” udvides til også at omfatte mail og tlf. nr. 
til dem der har lyst. (Listen sendes rundt så folk kunne skrive sig på.) 
Bestyrelsen glæder sig til et år uden Corona og med et dejligt fællesskab. 
Anne nr. 22: Strand arealet ligger inden for strandbeskyttelse areal, og skal ryddes i 
forhold til rydningspligten. Træer og buske der er tilkommet efter 2004 skal ryddes, 
så arealet er lysåbne, træer og buske mere end 5 år gamle skal fjernes. Regler kan 
læses på Danmarks areal information. (Paragraf 3 beskyttes natur.) 
 
Forslaget blev vedtaget i fuld enighed. 
 

6. Forslag fra Anne nr. 22: Kontingent på 600kr fortsættes, da det er rart at have 
penge på kistebunden til evt. udgifter såsom ting der går i stykker i forbindelse med 
at beboer bruger deres egne redskaber til rydning af fælles arealer, eller leje af evt. 
havetraktorer til nedklipning, betaling til nedslåning af stier, evt. en buskrydder til 
at klippe under hegn osv. nu hvor vi igen skal til at klippe ned i fællesskab. 
(Hvad koster det at slå stierne? Hvor lang tid tager det. Hvor ofte?) 
Kaj nr. 60: Siger ca. 1 time med ordentligt udstyr. 
Kontingentet kan altid sættes ned igen, hvis man syntes at formuen bliver for stor. 
Lone nr. 4: Forslår at overskydende egenkapital kan smides i sne-kassen. 
Flemming nr. 50: ønsker at få en pris på hvad Jørgen Sonne, fra Skårhavvej skal 
have for at slå stier på fællesarealet. 
Annes forslag sættes til afstemning.  
 
Forslaget blev vedtaget i fuld enighed. 
 
 

7. Valg af kasserer: Charlotte Høenhof genopstiller og vælges uden modkandidat. 
 

8. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer: (Lars Severinsen har solgt), Valg af nyt 
bestyrelsesmedlem i stedet for Lars, bestyrelsen forslår Michael Krog Hansen nr. 16, 
Michael vælges uden modkandidat. Michael Mondrup nr. 28 genopstiller og vælges 
uden modkandidat. 

9. Valg af suppleant for 1 år: Lone Morell nr. 4 genopstiller, og vælges uden 
modkandidat. 

10.  Valg af revisor Per Bjerregaard nr. 62 modtog genvalg. 
11. Eventuelt:  Anne nr. 22 forslår at man fremover melder afbud, hvis man ikke kan 

deltage i generalforsamlingen. 
 
Efter en kold og blæsende generalforsamling takkede dirigenten for god ro og 
orden. 


